
Wat heeft de gemeenteraad besloten 

op 3 april 2024? 
 

De gemeenteraad van Het Hogeland heeft in de vergadering van 3 april 2024 verschillende 

besluiten genomen. De vergadering is live gestreamd en kunt u terugkijken op 

raadhethogeland.nl.  

 

 

Garantstelling hypotheek SV Bedum  
De gemeenteraad heeft geen wensen of bedenkingen kenbaar gemaakt met betrekking tot 

het verlenen van de gevraagde garantstelling ten behoeve van een hypotheek ter grootte 

van € 350.000. Dit geld is nodig voor de financiering van een nieuwe accommodatie. Met 

deze garantstelling is SV Bedum in staat om de benodigde hypothecaire lening af te sluiten. 

➔ SV Bedum heeft voldaan aan de voorwaarde om eerst zelf te proberen financiële 

middelen te verwerven. Door diverse acties en inzet van eigen vermogen kunnen zij 

een aanzienlijk deel van de investering zelf financieren. Ook heeft SV Bedum een 

aanvraag voor garantstelling ingediend bij Stichting Waarborgfonds Sport. Bij een 

positief besluit van het waarborgfonds neemt het fonds de helft van de garantsstelling 

voor haar rekening. Er blijft dan voor onze gemeente een garantstelling over van € 

175.000. 

 

 

 

Controleprotocol en normenkader 2023  
De gemeenteraad heeft het controleprotocol en het normenkader 2023 vastgesteld. Flynth 

accountants start op 22 april 2024 met de jaarrekeningcontrole 2023. De behandeling van de 

jaarrekening 2023 is gepland voor de raadsvergadering van 3 juli 2024. 

➔ Het controleprotocol en het normenkader vormen de basis voor de 

rechtmatigheidsverantwoording en de controle op de jaarrekening 2023. Gemeenten 

moeten een rechtmatigheidsverantwoording opnemen in de jaarrekening. Hiermee 

wordt verantwoording afgelegd over de naleving van de regels voor het financiële 

reilen en zeilen in de organisatie.  

 

 

 

Realiseren brug Schouwerzijlsterweg te Winsum 
De gemeenteraad stelt € 450.000 beschikbaar voor het realiseren van een vaste brug bij het 

Omsnijdingskanaal. Ook heeft de raad ingestemd om de hieruit voortkomende jaarlijkse 

kapitaallasten (1e jaar € 15.750) ten laste te brengen van de algemene middelen. Met de 

realisatie van deze brug wordt een nieuwe vaarroute gerealiseerd. Dit betekent een 

versterking van de recreatieve en toeristische sector in onze gemeente en Winsum in het 

bijzonder.   



➔ Bij de behandeling van het bestemmingsplan “Uitbreiding bedrijventerrein Het 

Aanleg” heeft de gemeenteraad door middel van een motie het college gevraagd om 

te onderzoeken of en hoe de bestaande duikerverbinding in de Schouwerzijlsterweg 

tussen het Omsnijdingskanaal en het Winsumerdiep kan worden vervangen door een 

vaste brug. De voorgestelde brug is niet opgenomen binnen de lopende begroting. 

Omdat de gemeenteraad de bevoegdheid heeft om financiële middelen beschikbaar 

te stellen, is tijdens de raadsvergadering gevraagd om geld beschikbaar te stellen 

voor de realisatie van de brug.  

 

 

 

Bestemmingsplan en grondexploitatie “Wilgenhof Uithuizen”  
De gemeenteraad heeft het bestemmingsplan “Wilgenhof Uithuizen” en de bijbehorende 

grondexploitatie vastgesteld. Ook heeft de raad de begrotingswijziging vastgesteld en de 

daaruit voortvloeiende kredieten voor uitvoering beschikbaar gesteld. Hiermee wordt de weg 

vrijgemaakt voor de ontwikkeling en realisatie van een uitbreiding in de wijk en wordt 

voorzien in de woonbehoefte van de inwoners van Uithuizen en omgeving.  

➔ De school aan de J.F. Kennedylaan is de afgelopen jaren gebruikt voor diverse 

doeleinden. Onze gemeente heeft het voornemen om de school in 2024 te slopen. 

Daarna wordt deze locatie ontwikkeld als woningbouwlocatie. In de toekomstige 

situatie wordt het oude schoolgebouw gesloopt en komen hier 15 woningen voor 

terug. Het gaat om 6 twee-onder-één-kapwoningen en 9 geschakelde woningen 

(rijtjeswoningen). 

 

 

 

Bestemmingsplan en grondexploitatie “Woongebied Ds. 

Uilkensstraat Eenrum”  
De gemeenteraad heeft het bestemmingsplan “Woongebied Ds. Uilkensstraat Eenrum”, de 

beeldkwaliteitsparagraaf als onderdeel van de welstandsnota en de bijbehorende 

grondexploitatie vastgesteld. Voor dit plan heeft de raad de benodigde kredieten beschikbaar 

gesteld volgens in het raadsvoorstel opgenomen begrotingswijziging. Hiermee wordt het 

planologisch mogelijk om aan de Ds. Uilkensstraat vier vrijstaande woningen te bouwen.  

➔ Aan de zuidwestzijde van de Ds. Uilkensstraat in Eenrum ligt sinds 2015 een stuk 

onbebouwde grond. Deze grond is grotendeels in eigendom van woningstichting 

Wierden en Borgen die hier voorheen rijwoningen had staan. Na de sloop van de 

woningen in 2015 is het terrein onbebouwd gebleven en ligt hier een grasveld. 

 

  



Huisvesting IST Bedum en IST Uithuizermeeden-Roodeschool  
De gemeenteraad heeft € 44.610 (incidenteel) en € 71.200 (structureel) beschikbaar gesteld 

voor de huisvesting van de Integrale Sociale Teams (IST) in het nieuw te bouwen 

gezondheidscentrum Bedum. Zodra nieuwbouw in Bedum is gerealiseerd, neemt het IST 

Bedum hier haar intrek. Voor het onderbrengen van het IST Uithuizermeeden/Roodeschool 

in een gezondheidsplein in Uithuizermeeden worden de (financiële) (on)mogelijkheden nader 

uitgewerkt.  

➔ Door intrek te nemen in dit nieuw te bouwen centrum wordt het mogelijk om onder 

één dak samenwerking met andere zorgaanbieders aan te gaan om zodoende 

gezondheidsbevordering van alle inwoners van Bedum en omgeving te realiseren.  

 

 

 

Actualisatie Financiële Verordeningen  
De gemeenteraad heeft een aantal geactualiseerde financiële verordeningen vastgesteld. 

Ook heeft de raad ingestemd om een aantal verordeningen en nota’s in te trekken.  

➔ Eens in de 4 jaar moeten de Financiële Verordeningen worden geactualiseerd. De 

huidige financiële verordeningen dateren uit 2019. Actualisatie van de verordeningen 

was daarom gepland voor 2023. De besluitvormig over de actualisatie van de 

verordeningen heeft onze gemeente iets opgeschoven in de tijd om ook rekening te 

kunnen houden met landelijke besluitvorming in het kader van de in te voeren 

rechtmatigheidsverantwoording door het college.  

 

 

 

Budgetoverhevelingen 2023-2024  
De gemeenteraad heeft ingestemd met de voorgestelde overheveling van budgetten van 

2023 naar 2024 en de begroting volgens het voorstel te wijzigen. Deze overheveling is nodig 

om de gerelateerde activiteiten en projecten uit te kunnen voeren met het door de 

gemeenteraad daarvoor beschikbaar gestelde budget. 

➔ Elk jaar ontvangt de raad een voorstel voor de overheveling van budgetten die in het 

afgelopen jaar nog niet zijn besteed maar waarvan de werkzaamheden in het 

komende jaar nog plaats moeten vinden.  

 

Actualisatie begroting energie 2024 en opmaat naar 

uitvoeringsprogramma energie  
De gemeenteraad heeft ingestemd met de actualisatie van de begroting energie 2024 en 

stelt hiervoor € 1.429.329 beschikbaar. Dit moet worden gedekt uit de daarvoor beschikbare 

stelpost. Hiermee wordt via het uitvoeringsprogramma verder vorm gegeven aan de 

energietransitie.  

➔ Met de vaststelling van het klimaatakkoord in 2019 hebben overheden afgesproken 

om de energietransitie te versnellen. Hiervoor wordt op verschillende manieren geld 

beschikbaar gesteld. Voor onze gemeente reden om zowel inhoudelijk als 

organisatorisch het onderdeel Energie beter in staat te stellen deze taken uit te 

voeren. 

 



Indexering Nationaal Programma Groningen  
De gemeenteraad heeft de indexeringsverdeling voor zes lopende Nationaal Programma 

Groningen-projecten (2023) vastgesteld. Ook dient de raad de indexeringsverdeling ter 

goedkeuring in bij het programmabureau Nationaal Programma Groningen.  

➔ Vanuit het programmabureau Nationaal Programma Groningen heeft onze gemeente 

een indexatiebedrag van € 761.134,- ontvangen. Het indexatiebedrag is bedoeld voor 

compensatie van gestegen kosten in het afgelopen kalenderjaar door toedoen van 

inflatie, zoals de bouwkosten. Het indexatiebedrag wordt naar rato verdeeld over het 

percentage Nationaal Programma Groningen-gelden dat ieder project heeft 

ontvangen. Het indexatiebedrag verdeelt onze gemeente onder zes lopende 

gemeentelijke Nationaal Programma Groningen-projecten. 

 

 

 

Verdeling en bestemming restant gemeentelijk trekkingsrecht NPG  
De gemeenteraad heeft de verdeling en bestemming van het restant van het gemeentelijk 

trekkingsrecht onder de projecten Tocamaheerd, Nieuw Roakeldais en Kunstcentrum De 

Ploeg (elk voor gelijke delen) vastgesteld. Ook heeft de raad toestemming verleend voor het 

indienen van de (financiële) wijzigingsvoorstellen bij het programmabureau Nationaal 

Programma Groningen. 

➔ De drie projecten bevinden zich in de uitvoeringsfase, maar dienen te werken met 

een projectbegroting en kostenraming die is opgesteld en goedgekeurd van voor de 

‘inflatie- en energiecrisis’. Daardoor zijn met name de bouwkosten enorm 

toegenomen en dat heeft geleid tot een aantal tekorten op de projectbegroting. Ieder 

project krijgt een extra Nationaal Programma Groningen-bijdrage van € 398.481,83. 

 

 

 

Incidentele subsidie Gebiedscoöperatie Het Hogeland  
De gemeenteraad stelt de komende vier jaar vanaf 2024 € 100.000 per jaar beschikbaar 

voor een subsidierelatie met de Gebiedscoöperatie Het Hogeland. Door middelen 

beschikbaar te stellen voor een subsidierelatie met de Gebiedscoöperatie Het Hogeland wil 

onze gemeente de samenredzaamheid van inwoners versterken. Zo worden bijvoorbeeld 

kwetsbare doelgroepen laagdrempelig bereikt en geactiveerd op het gebied van werken en 

leren. 

➔ De Gebiedscoöperatie Het Hogeland komt voort uit het NPG-project Vakland. De 

samenwerking tussen omgeving, onderwijs, ondernemers en overheid, die in dat 

project tot stand is gebracht, wordt nu formeel vormgegeven in de 

Gebiedscoöperatie. In februari 2024 is de Regio Deal ‘Dorpendeal’ Het Hogeland 

goedgekeurd. De Gebiedscoöperatie is daarin een van de partners. 

 

  



Instellen Gemeenschappelijke regeling ter bevordering van de 

democratische verankering van raden en staten bij de 

implementatie en uitvoering van “Nij Begun” in de vorm van een 

Regioberaad  
De gemeenteraad heeft een gemeenschappelijke regeling vastgesteld in de vorm van een 

Regioberaad. De raad heeft de raadsleden Anne Marie Smits en Rolf van Bruggen 

aangewezen om namens de raad deel te nemen in het Regioberaad. Raadslid Jacob 

Cleveringa is aangewezen als vervanger. 

➔ Het Regioberaad heeft als doel de samenwerking tussen Provinciale Staten van 

Groningen en de raden van de in het voorstel genoemde gemeenten een stevige 

verankering te geven voor de implementatie en uitvoering van “Nij Begun”. Het 

regioberaad kan geen besluiten nemen namens de deelnemende raad/raden of de 

staten.  

 

 

 

Motie: ‘Geen kerncentrale in Het Hogeland’ 
De gemeenteraad heeft een motie aangenomen inzake tegen de vestiging van een 

kerncentrale in de Eemshaven te zijn. De raad spreekt uit dat onze gemeente op geen 

enkele wijze zal meewerken aan de bouw van een kerncentrale binnen de 

gemeentegrenzen. Met de motie verzoekt de raad het college de belangen van onze 

gemeente te behartigen richting Rijksoverheid en provincie Groningen en daarmee dit 

standpunt uit te dragen.  

 

 

 

Motie: ‘Uniforme regeling isolatiesubsidie in Het Hogeland’ 
De gemeenteraad heeft een motie aangenomen inzake een uniforme regeling voor wat 

betreft isolatiesubsidie in onze gemeente. De Rijksoverheid, provincie Groningen en 

gemeenten uit Groningen en Noord-Drenthe stellen geld beschikbaar voor huizenbezitters in 

het aardbevingsgebied die hun woningen willen isoleren. Vanwege geldgebrek kondigde het 

Rijk in maart 2024 een regeling aan waarin onderscheid wordt gemaakt in isolatiesubsidie. 

De raad verzoekt het college zich tot het uiterste sterk te maken voor een uniforme regeling 

de andere betrokken gemeenten. Om zo het onwenselijke verschil dat ontstaat met de 

regeling te vermijden. Ook verzoekt de raad het college bij het (nieuwe) kabinet erop aan te 

dringen het hele gebied van onze gemeente onder één regime te brengen. Bovendien 

verzoekt de raad het college om de betrokken gemeenten, de provincie Groningen, het 

kabinet (Staatssecretaris van Mijnbouw), de betrokken Kamercommissies en de Tweede 

Kamer op de hoogte te stellen van deze motie.  

   

Meer informatie 
Alle achterliggende stukken die betrekking hebben op de genomen besluiten, 

kunt u bekijken op raadhethogeland.nl of scan de QR-code. Ook de 

raadsvergadering kijkt u hier terug. 


